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گروه علمی و آموزشی- یوسف 
نوری وزیر آموزش و پرورش گفت: 
با وجود تصویب سندتحول بنیادین 
در ســال ۱۳۹۰، شاهد اجرایی شدن 
این سند در آموزش و پرورش نبودیم 
و تنهــا در برخی از مدارس کشــور، 
همکاران ما بــه صورت خودجوش 

این سند را اجرا کردند.
وی افزود: بــا وجود آنکه بار ها 
در جلســات شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی به صراحــت مطرح کردیم 
که وظیفه آموزش و پرورش تربیت و 
پرورش دانش آموزان در ساحت های 
شــش گانه و رسیدن به تربیت نوین 

اسلامی اســت و به دنبال آماده کردن 
دانش آموزان برای کنکور نیستیم، اما 
برخی از مــدارس هنوز هم آموزش 

محور هستند.
نوری ادامه داد: برای آماده کردن 
بســتری که بتواند دانش آموزان را به 
تربیت نوین اسلامی برساند، داشتن 
برنامه درسی داشته ضروری است. به 
این معنا که بر اساس برنامه ریزی های 
دقیــق و هدفمنــد، محتــوا و هدف 
مناســب را در کتاب های درسی وارد 
کنیم و در نهایت بر اساس این برنامه 
درســی، ارزشیابی انجام شود و نتایج 

بررسی گردد.

وزیــر آموزش و پــرورش در 
خصــوص نحوه آمــوزش مدارس 
دولتــی و اســتقبال خانواده ها از این 
مــدارس بیان کرد: مــدارس خاص 
دولتی مانند؛ مدارس اســتعداد های 
درخشــان یا مدارس نمونه، بســیار 
مورد اســتقبال خانواده ها هســتند. 
در این مدارس شــاهد پذیرش اکثر 
دانش آموزان در دانشگاه های خوب 
کشور هستیم، اما سوی دیگر مدارس 
دولتی هم وجود دارد که به علت عدم 
وجود نیروی انسانی کافی و مناسب، 
متاســفانه ورود به دانشــگاه خوبی 
نداریم، لذا ۸۰ درصد رتبه ها در تمام 

گروه های آموزشی به مدارس خاص 
دولتی اختصاص دارد.

آمــوزان در رقابت  دانش 

ناعادلانــه و نابرابــر کنکور 
بازنده هستند

نــوری گفت: میــزان قبولی در 

رشته های پزشــکی به نسبت دانش 
آموزان رشــته تجربی برابر ۱ به ۱۰۰ 
است یعنی از هر ۱۰۰ نفر دانش آموز 

فارغ التحصیل رشته تجربی، تنها یک 
نفر در رشــته های پزشــکی پذیرفته 
می شــوند و باقــی در این مســابقه 
ناعادلانــه و نابرابر بازنده هســتند. 
پژوهش ها نشــان داده است که تأثیر 
روحی و روانــی عدم پذیرش دانش 
آموزانی که ســال ها در پشــت سد 
کنکور مانده اند، بســیار جدی است 
و خانواده های ایــن دانش آموزان و 
جامعه باید به سلامت روانی این دانش 

آموزان به صورت جدی فکر کند.
مطالــب غیــر کاربــردی 
کتاب های درسی نیاز به اصلاح 

و حذف دارد
برخــی از مطالــب کتاب های 
درســی کاربردی نیســتند و نیاز به 
اصــلاح و یا حذف دارنــد. مطالب 
کتاب های درســی باید بــه گونه ای 
باشــد که برای دانش آموزان ســواد 
چندجانبه را به همراه داشــته باشد تا 
آن ها را به مسئولیت اجتماعی برساند، 
لذا باید با بررسی دقیق صاحب نظران 
و متخصصــان، مطالب صرفا حفظی 
و غیرکاربردی کتاب های درســی که 
در زندگی آینــده دانش آموزان هیچ 
تأثیری ندارد، از کتاب های درســی 

حذف کنیم.

با اعلام نوری امســال ۴۰۰ هزار 
نفر به جمعیــت دانش آموزان اضافه 
می شــود و بــه دلیل کمبــود نیروی 
انسانی، قرار است دانشجومعلمان سال 
چهارم در تابستان آموزش های شان را 
بگذرانند و از مهــر برای تدریس به 

مدارس وارد شوند.
نــوری درباره وضعیت مدارس 
غیردولتــی اظهار کــرد: در رابطه با 
ایجاد مدارس خصوصی، سیاســت 
کلی اصل ۴۴ آمــوزش و پرورش را 
مستثنی کرده بود، اما حدود ۱۳ درصد 
مدارس خصوصی است که وضعیت 
رشــد نســبت به دنیا زیاد است؛ در 
دنیا مدارس وابســته ایجاد شده است 
و دانشــگاه ها، مؤسســات خیریه و 
 رجال، به مــدارس غیرانتفاعی ورود 

می کنند.
نوری در پاسخ به یک درخواست 
مبنــی بر اینکه »از مهر ۱۴۰۱ فرزندان 
معاونان و مدیران آموزش و پرورش 
از بین تحصیــل فرزندان در مدارس 
غیردولتــی و مســئولیت در آموزش 
و پــرورش یکی را انتخــاب کنند«، 
تصریح کرد: بله درخواســت خوبی 
اســت و این موضوع را بــرای اجرا 

ابلاغ می کنم.

ر رابطــه بــا ایجــاد مدارس خصوصــی، سیاســت کلی اصــل ۴۴ آمــوزش و پرورش 
را مســتثنی کــرده بــود، امــا حــدود ۱۳ درصد مدارس خصوصی اســت کــه وضعیت 
رشــد نســبت به دنیــا زیــاد اســت؛ در دنیا مــدارس وابســته ایجاد شــده اســت و 
دانشــگاه ها، مؤسســات خیریــه و رجــال، بــه مــدارس غیرانتفاعــی ورود می کنند.

وزیر آموزش و پرورش گفت: برخی از مطالب کتاب های درسی کاربردی نیستند و نیاز به اصلاح و یا حذف دارند.

گروه علمی و آموزشــی- از 
نشانه های صوتی صخره های مرجانی 
می توان برای ارزیابی ســلامت آن ها 

استفاده کرد. 
دانشمندان دانشگاه اکستر بریتانیا 
با ثبــت تصاویر و صدا زیــر آب در 
تعدادی از صخره هــای اندونزی که 
بخشــی از پروژه احیای صخره های 
مرجانی هســتند، شروع به کار کردند.
ایــن صدا های ضبط شــده شــامل 
صدا هایی بودند که توسط موجودات 
دریایی ایجاد می شــدند که بسیاری از 
آن ها با گوش غیر مســلح انسان قابل 
شــنیدن نیســتند. محققان با استفاده 
از الگوریتم هــای مبتنــی بر یادگیری 
ماشینی، یک برنامه رایانه ای هوشمند 

مصنوعی ایجاد کردند که می توانست 
بیــن صدا های صوتی ضبط شــده در 
صخره های سالم و صدا های ضبط شده 
در صخره هــای با شــرایط بد تفاوت 
قائل شود. هنگامی که آن برنامه  برای 
ارزیابی ضبط های جدید مورد استفاده 
قــرار گرفت، در تعیین این که هر صدا 
از یک صخره سالم یا ناسالم است، ۹۲ 
درصد دقیق بــود. دکتر تیم لامونت، 
یکی از نویسندگان این مطالعه گفت: 
ضبط کننده های صدا و هوش مصنوعی 
می توانند در سراسر جهان برای نظارت 
بر ســلامت صخره ها و کشف این که 
آیــا تلاش ها برای محافظت و بازیابی 
آن ها مؤثر است یا خیر، استفاده شوند. 
در بســیاری از موارد، اســتقرار یک 

هیدروفــون زیر آب بر روی صخره و 
رها کردن آن در آن جا آسان تر و ارزان تر 
از بازدید مکرر غواصان متخصص از 
صخره برای بررسی آن است - به ویژه 
در مکان های دوردســت. مقاله ای در 
مورد این تحقیق که توسط دانشجوی 
دکترا بن ویلیامز هدایت می شود، اخیراً 

 Ecological Indicators در مجله
منتشر شده است. 

دانشمندان دانشگاه هاوایی قبلًا 
روش دیگری را برای ارزیابی سلامت 
صخره ها ابداع کردند که شامل تجزیه 
و تحلیل نمونه هــای آب برای دیدن 

DNA حیوانات در آن ها می شد.

گروه علمی و آموزشــی- یک شــرکت معماری به نام MVRDV برای 
حل این مشــکل یک پیاده رو و راهروی مرتفع موقت با مجموعه ای از مســیرها و 
همچنین جلوه های نمایشــگاهی بر روی سقف برخی ساختمان های خیابان های 
روتردام ساخته است. پیاده روی مذکور در اطراف کولسینگل که یکی از مهم ترین 
خیابان های روتردام است، واقع شده است. در این پروژه برخلاف نمونه های مشابه 
در نیویورک از زیرساخت های موجود مانند خطوط ریلی برفراز خیابان ها استفاده 
نشــده و در عوض با استفاده از داربست های موقت و پشتیبانی سازه ای پیاده رویی 
ســاخته شــده است. رنگ این پیاده رو به رنگ نارنجی روشن است و در ارتفاع ۳۰ 

متــری قرار دارد. بازدیدکنندگان در حدود ۶۰۰ متر پیاده روی کرده و از منظره های 
اطراف دیدن می کنند و در نهایت پس از عبور از پشت بام های متعدد و خیابان های 
شلوغ به مقصد می رسند. در طول مسیر، آنها می توانند مجموعه ای از نمایشگاه های 
هنرمندان، طراحان و معماران را مشاهده کنند. هدف از این کار تاکید بر این مساله 
است که پشت بام ها پتانسیل هدر رفته در شهرها بوده و می توان ایده های متعددی را 
برای استفاده از آن ها عملیاتی کرد. برخی از این ایده ها عبارتند از: بام سبز، ذخیره آب، 
تولید مواد غذایی و تولید انرژی. مسیر مذکور در نهایت به یک پارکینگ ختم می شود، 

جایی که یک پلکان بازدیدکنندگان را به سطح زمین هدایت می کند.

گروه علمی و آموزشی- یو۶ به 
سبک خودروهای فناورانه روز طراحی 
شده و در مجموع شاسی بلند چینی کم 

نقص و زیبایی به نظر می رسد.
مدتــی قبل شاســی بلنــد یو5 
آی  "ایِ  چینــی  آپ  اســتارت  از 
ویِز")AIWAYS( که در زمینه تولید 
وســایل نقلیه الکتریکی فعالیت دارد، 
را معرفی کردیم. این برند)تاســیس در 
۲۰۱7( یــک کــراس اوور دیگر را نیز 
در وب ســایت خود قرار داده که با نام 

Aiways U۶ شناسایی می شود.
یو۶ به سبک خودروهای فناورانه 
روز طراحــی شــده و در مجمــوع 
محصول کم نقص و زیبایی به نظر می 
رسد. دســتگیره درب های پاپ آپ، 
چــراغ های اصلی جلو و عقب با الگو 

و گرافیک داخلی اختصاصی و رینگ 
های ۲۰ اینچــی آلومینیومی موجب 
می شود تا خودرویی متفاوت با دیگر 
محصولات چینی پیش روی مخاطب 
باشــد. خودرو از منظر ابعــاد برابر با 
۴۸۰5 میلیمتر در طول، ۱۸۸۰ میلیمتر 
در عــرض و ۱۶۴۱ میلیمتر در ارتفاع 
توسعه یافته است. فاصله بین محورها 

نیز ۲۸۰۰ میلیمتر است. 
داخــل کابیــن طراحــی 
متفاوت و جزئیات باکیفیتی را 
به اشتراک می گذارد. دستگیره 
درب هــای بنــدی متفاوت، 
سقف تمام شیشه ای، دریچه 
سیستم تهویه خلاقانه، نمایشگر 

7 اینچــی اطلاعــات کیلومتر، 
نمایشگر ۱۴.۶ اینچی تنظیمات سیستم 

سرگرمی، صندلی های دارای روکش 
چرمی بــا طراحی ارگونومیک، افزونه 
واقعیت مجازی و ... از جمله این موارد 
هســتند. در بخش پیشــرانه از موتور 
الکتریکی ۱۶۰ کیلوواتی)۲۱۴ اســب 
بخــار( در هماهنگی با جعبه دنده تک 
سرعته استفاده شده است. گشتاور این 

مجموعه ۳۱5 نیوتن متر محاسبه شده 
است. انرژی مورد نیاز این مجموعه از 
باتری ۶۳ کیلووات ساعت لیتیم-یون 
تامین می شــود که بــرد حرکتی ۶5۰ 
کیلومتر را در اختیار کاربر قرار می دهد.

در رابطه با شاخص صفر تا ۱۰۰ 
کیلومتر به عدد دقیقی ارائه نشــده اما 
ظاهرا این رکورد زیر 7 ثانیه قابل ثبت 

است.

علائم حیاتی یک صخره دریایی چیست؟

تبدیل پشت بام های روتردام به پیاده رو برای حل مشکل ازدحام

یو6؛ شاسی بلند جدید و متفاوت چینی از یک برند 5 ساله!

وزیر آموزش و پرورش:

مطالب درسی که در آینده 
دانش آموزان تأثیری ندارد را از 
کتاب های درسی حذف می کنیم
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گروه علمی و آموزشی- رئیس 
ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی 
گفت: برای ما مهم نیست که سال آتی 
چند درصد دانش آموزان در مدارس 
غیردولتی تحصیل کنند. این عدد چه 
زیاد شود چه کم ما روی کیفیت تاکید 

داریم.
"احمــد محمــودزاده" رئیس 
سازمان مدارس و مراکز غیردولتی در 
مورد تحقــق بیمه کامل برای معلمان 
مــدارس غیردولتــی گفــت: هنوز 
موضوعات کارشناسی در مورد بیمه 
رد و بدل می شود. براساس قانون کار 
همکاران ما در مدارس غیردولتی بیمه 
دارند، اما ما پیگیر هســتیم بیمه برای 
معلمان غیردولتی بــه صورت ۲۴ و 
۳۰ ســاعت تدریــس در هفته تحقق 

پیدا کند.
او ادامه داد: طرحی در مجلس در 
حال بررسی است که کمیته آموزش آن 
را بررسی کرده و هنوز به صحن نیامده 
است و دنبال این هستیم که به صحن 
بیاید. در این طرح برخی موضوعات 
جابه جا خواهد شــد و بحث های ۲۴ 
و ۳۰ ســاعت تدریس در هفته برای 
معلمان دوره متوســطه و ۳۶ ساعت 
در هفتــه برای کادر مدیریتی و عوامل 
اجرایی مدارس غیردولتی مطرح است 

که در قالب آن بیمه ها متفاوت خواهد 
بود. باید منتظــر بود تا طرح مصوب 
شود و براساس آن مصوبه توضیحات 

مفصلی در مورد بیمه خواهیم داد. 
الگوی شــهریه را به سمت 
ارتقای کیفیت آموزشی می بریم

رئیس ســازمان مدارس و مراکز 
غیردولتــی با تاکید بر تعیین شــهریه 
مدارس غیردولتــی تا نیمه خرداد در 
مورد ایجاد تناســب بین شهریه این 
مدارس و کیفیت خدمات آموزشــی، 
توضیح داد: ما هم دنبال همین موضوع 
هستیم. امسال بخشی از تعیین شهریه 
را به همین موضــوع گره زده ایم و به 
تدریج هم رونق بیشتری می گیرد یعنی 
ما ســمت و سوی الگوی شهریه را به 
ســمتی می بریم که کیفیت آموزشی و 
رویکرد تربیتی_فرهنگی ملاک باشد 
و سهم بیشــتری را برای موضوعات 
کیفیت بخشی می خواهیم داشته باشیم 

که همه اینها فرمول دارد.
محمودزاده افزود: رویکردهای 
فرهنگــی و تربیتــی بــرای ما خیلی 
مهم اســت و اینکه به نتیجه برسیم به 
خصوص در مســائل پرورشی ملاک 
کار ماست. در حوزه آموزش هم فقط 
کنکور و المپیاد برایمان مطرح نیست 
و اصراری روی آن نداریم. حوزه های 

دیگــر در حــوزه آمــوزش را نیز در 
نظر داریم مثــل اینکه چقدر از دانش 
آموزان ما در جشنواره های خوارزمی، 
جشنواره جابر، مسابقات آزمایشگاهی 
و… حضور دارند. این مسائل برای ما 
خیلی مهم است و می خواهیم بدانیم 
دانــش آمــوزان ما چقــدر در چنین 
رویدادهایی حضور دارند و ما چقدر 
در این بخش ها می توانیم نتایج مثبتی 
را به دســت بیاوریم. ما نمی خواهیم 
تک بعدی باشــیم و همه ابعاد حوزه 

آموزش و پرورش را مدنظر داریم. 
تناســب میزان شــهریه با 
خروجی آموزشــی و پرورشی 

مدارس غیردولتی
او تصریــح کرد: مــا دنبال این 
هســتیم کــه خانواده هــا وقتی در 
مدرســه غیردولتی هزینه می کنند، آن 
هزینه متناســب با خروجی آموزشی 
و پرورشی باشــد. ما می خواهیم این 
خروجی هم در حوزه شــاخص های 
آموزشی و هم در شاخص های تربیتی 
و فرهنگی که در ســند تحول بنیادین 
هم به آنها اشــاره شده است، مناسب 

باشد. امسال ما به بخشی از اجرای این 
طرح در بحث الگوی شــهریه ورود 
پیدا کرده ایم و به تدریج این مســئله 

ملموس تر هم می شود.
رئیــس ســازمان مــدارس و 
مراکز غیردولتی در ادامه با اشــاره به 
شاخص های جدید خاطرنشان کرد: 
شــاخص هایی که تعیین کرده ایم به 
تدریج تخصصی تر می شــود ضمن 
اینکه متناســب با سند تحول بنیادین 
اســت. ما روی دو موضــوع اصرار 
نداریــم که اتفاقی در آن بیفتد؛ یکی از 
آنها کمیت است. برای ما مهم نیست که 
سال آتی چند درصد دانش آموزان در 
مدارس غیردولتی تحصیل کنند. این 
عدد چه زیاد شود چه کم، خیلی مهم 
نیست و روی این برنامه ای نچیده ایم 
که به عدد خاصی برسیم بلکه ما روی 
کیفیت تاکید داریم. کیفیت هم تاکید 
می کنم از نظر ما فقط کنکور و المپیاد 
نیســت. کیفیت همه شــاخص های 
آموزشی، پرورشی، تربیتی و فرهنگی 
است؛ دانش آموزان شش ساحتی که 
مدنظر سندتحول بنیادین است، مورد 

تاکید ماســت و روی آن برنامه ریزی 
می کنیم. 

او در واکنــش به تذکر غلامعلی 
شــریعتی نماینده مردم بهشــهر در 
مجلس به چند ماده قانون در مورد بیمه 
معلمان غیردولتی، وام قرض الحسنه، 
کمک به احــداث مدارس غیردولتی 
و… گفت: انصافا بیشــترین ورود به 
این موضوع را وزیر آموزش و پرورش 
داشته و ما در جلسه کمیسیون آموزش 
بررسی می کنیم که به چقدر از این مواد 
قانونی عمل شده است. وزیر آموزش 
و پرورش این پست را جدید تحویل 
گرفته و هنوز هفت ماه نیســت که در 
این ســمت قــرار دارد و ما بودجه ای 
نبسته ایم که بگوییم این بودجه ماست. 
بودجه فعلی را سال قبل بسته اند و این 
دولت نبسته است به همین خاطر اگر 
ما بخواهیم پاسخگو باشیم باید برای 
امسال پاسخ بدهیم یعنی تا عید نوروز 
بودجه برای دولت قبل بود اگر موردی 
اتفاق نیفتــاده که باید اتفاق می افتاده، 

مربوط به آن زمان است.
وی افزود: البته ما نمی گوییم که 

هیچ چیزی اتفاق نیفتاده اســت و در 
حال استخراج و تحلیل هستیم تا ببینیم 
چند درصد از مــواد قانونی مثل ماده 
۱۰.۱۱، ۱۹ و… اجرایی شده است. ما 
می خواهیم هم گزارشی برای مجلس 
آماده کنیــم و هم بــرای برنامه های 
خودمان که قرار است از این به بعد به 
آن عمل کنیم، از این تحلیل ها استفاده 

کنیم. 
محمــودزاده اضافــه کــرد: ما 
نامه ای در خصوص کاربری آموزشی 
نوشــته ایم و بــه اســتان ها داده ایم و 
نمی تــوان ظرف چنــد روز به نتیجه 
رســید و نیاز به تحلیل دارد و باید از 
اســتان ها آمار برسد، راستی آزمایی و 
تجزیه و تحلیل شود بعد گزارشی تهیه 
کنیم. ما بعد از عید این کار را شــروع 
کرده ایم و هنــوز در حال جمع بندی 

هستیم. 
همکاری مدارس غیردولتی 

با بانک قرض الحسنه مهر ایران
او در ادامه در مورد گزارش هایی 
از ارائــه تســهیلات برخــی ادارات 
بــه کارکنان خــود در جهت ثبت نام 

فرزندانشــان در مــدارس غیردولتی 
و احتمال تعاملات ســازمان مدارس 
غیردولتی بــا برخی ارگان ها توضیح 
داد: خیــر، تعاملــی نیســت. ما یک 
صنــدوق حمایت از مــدارس داریم 
کــه این صنــدوق حمایــت وظیفه 
دارد، تســهیلاتی را بــه اولیای همه 
دانش  آمــوزان متقاضــی تحصیل در 
مــدارس غیردولتی ارائــه بدهد که 
متناســب با همان ماده ۱۰ و ۱۱ است 
که در موردش صحبت کردیم. چنین 
صندوقی در مدارس غیردولتی قانونی 
است و به همین دلیل ایجاد شده است.
محمــودزاده عنوان کــرد: این 
صنــدوق در راســتای حمایــت از 
مدارس غیردولتی تســهیلاتی تحت 
عنوان کمک شــهریه ای تا ۳۰ میلیون 
به اولیای دانش آموز ارائه می کند مانند 
کمک شــهریه ای که به دانشــجویان 
شــهریه پرداز می شــود. این صندوق 
بــا بانک قرض الحســنه مهــر ایران 
قراردادی برای ایــن حمایت دارد و 
کارمــزد این کمک شــهریه ۴ درصد 
اســت و ســودی نمی گیــرد. همین 

صنــدوق طرح حمایــت دیگری با 
بانک قرض الحســنه مهر ایران دارد 
که تا 5۰ میلیــون تومان به فرهنگیان 

کمک می کند.
رئیس ســازمان مدارس و مراکز 
غیردولتی با اشــاره به اینکه این کمک 
به خاطر کمتر بــودن حقوق معلمان 
این مدارس اســت، اظهار کرد: ما به 
جــز این هیچ طــرح حمایتی با هیچ 
جای دیگــری نداریم. این طرح مثل 
این است، دانشجویی در دانشگاه آزاد 
قبول شــود که صندوق دانشگاه به او 
کمکی برای پرداخت شــهریه می کند 
البته در دانشگاه های دولتی شهریه  ای 
هم همینطور است منتها چنین طرحی 
تا به حال در مقطع دانش آموزی نبوده 

که حالا محقق شده است.

رئیس مدارس غیردولتی مطرح کرد:

کمک هزینه شهریه تا ۳۰ میلیون تومان به متقاضیان تحصیل در مدارس غیردولتی


